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Protokół nr 60/2024

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytego 16 kwietnia 2024 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali

obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32.

Obrady rozpoczęto 16 kwietnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:59 tego samego

dnia.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Beata Kaczyńska-Pogwizd, kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki w

Kędzierzynie-Koźlu;

2) Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu;

3) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;

4) Lucyna Niewadzisz, pracownik Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie

Koźlu;

5) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu;

6) Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu;

7) Tomasz Jamielucha, kierownik Referatu, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu;

8) Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych.

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków.

Obecni:

1. Hanna Białas

2. Katarzyna Dysarz

3. Grażyna Filipowicz

4. Andrzej Kopacki

5. Jacek Król

6. Katarzyna Kukolka-Bogocz

7. Michał Nowak

8. Ireneusz Wiśniewski
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Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Ad 1.

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał

przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. W chwili rozpoczęcia obrad nieobecni byli radni:

Michał Nowak, Katarzyna Dysarz, Jacek Król. Radny Michał Nowak doszedł w trakcie

posiedzenia.

Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji

Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.

Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Wnioski do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu nr 58/2024 z 20 lutego 2024 r.

4. Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania gminy

w tym zakresie.

5. Funkcjonowanie świetlic w publicznych w szkołach podstawowych.

6. Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i publicznych żłobków

oraz publicznych przedszkoli – omówienie funkcjonowania poszczególnych placówek.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

8. Zakończenie obrad.

Ad 3.

Przyjęcie protokołu nr 58/2024 z 20 lutego 2024 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod głosowanie

ww. protokół:
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Wyniki głosowania

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (5)

Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz

Wiśniewski

NIEOBECNI (3)

Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Michał Nowak

Ad 4.

Postępy w realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami (sprawozdanie w formie

pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że członkowie komisji otrzymali

obszerny dokument pisemny, poprosił o wprowadzenie w temacie.

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Małgorzata

Jarosz-Wojtarowicz poinformowała, że na obiekcie na rogu ul. Piastowskiej, została pobrana

książka obiektu i prace budowlane zostały rozpoczęte. Prace wewnątrz budynku są już

prowadzone. Zakończenie prac właściciel zadeklarował na koniec roku. Na drugim obiekcie

zabytkowym fortecznym w Koźlu Port, zmienił się właściciel, są prowadzone prace

koncepcyjna - przygotowawcze, w założeniu inwestora ma powstać centrum hotelarsko –

konferencyjne wraz z koncepcją zagospodarowania terenu, inwestor zamierza spotkać się na

komisji Rady Miasta z ranymi.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.

Ad 5.

Sprawozdania z działalności za 2023 rok:

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że członkowie komisji otrzymali

dokument pisemny, poprosił o wprowadzenie w temacie.

a) Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu (sprawozdanie w formie pisemnej

stanowi załącznik do nin. protokołu).
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił o wprowadzenie w temacie,

poinformował, że komisji zostało przedstawione obszerne sprawozdanie pisemne za 2023 r.

Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu

poinformowała, że jednostki realizowały budżet i wykonały plan finansowy zgodnie

z założonymi planami na 2023 r. Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu

otrzymała dotacje na działalność  z gminy Kędzierzyn-Koźle oraz z źródeł zewnętrznych

uzyskano dofinasowania na zadania oraz na prowadzenie zajęć. Została otwarta nowa filia nr

8 w Sławięcicach.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że komisja zapoznała się oraz

przyjęła ww. informację.

b) Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu (sprawozdanie w formie pisemnej

stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił o wprowadzenie w temacie,

poinformował, że komisji zostało przedstawione obszerne sprawozdanie pisemne za 2023 r.

Izabela Migocz, dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała,

że po rewitalizacji w 2019 muzeum zostało oddane do użytku, zostało sfinansowane ze

dotacji gminy Kędzierzyn-Koźle oraz ze środków-dotacji europejskich, projekt europejski

zakładał, że muzeum ma odwiedzić rocznie trzy tysiące osób, a liczba  zwiedzających

przekroczyła tę liczbę trzykrotnie i sukcesywnie zwiększa się. Jest to sukces muzeum, gdyż

oferują propozycje edukacyjne dla przedszkolaków i uczniów w formie teatrzyku,

przedstawienia mają na celu przedstawienie rysu historii i atutów Kędzierzyna-Koźla.

Również proponują bardzo ciekawe tematyczne wystawy., które cieszą się dużym

zainteresowaniem.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał jak promuje się muzeum, że jest w stanie

zachęcić tak wielu zwiedzających.



5

Izabela Migocz, dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała,

że proponują lekcje muzealne, oferta jest ciekawa, została przemyślana i proponują uczniom

szkół spotkania w formie teatrzyków, pracownicy muzeum mieli ten pomysł, zakupiono stroje

z epoki i w tych historycznych strojach prowadzą teatrzyki. Są prowadzone również ciekawe

wystawy, które cieszą się dużą popularnością. Szkoły licznie odwiedzają muzeum. Działania

mocno się rozwinęły co za skutkowało ok. 10 tys. osób odwiedzających muzeum. Liczba

odwiedzających sukcesywnie się zwiększa, co widać to po wynikach I kwartału 2024 r.

Zatrudnienie w instytucji to 6 osób, więc jest to ciężka praca tych kilku osób. Ze względu na

Ustawę o oszczędzaniu energii instytucja została zamknięta na dwa miesiące.

Radny Michał Nowak poinformował, że rozwój placówki jest imponujący. Bolączką z

zeszłego roku zgodnie z Ustawą o oszczędzaniu energii zamknięcie instytucji na dwa

miesiące. Zaproponował aby dzieci w ramach wycieczek odwiedzały muzeum.

Izabela Migocz, dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała,

że opiekunowie wycieczek tak właśnie planują dzieciom przyjazd w ramach wycieczek

szkolnych, najpierw odwiedzają muzeum, kolejno pizzerie lub fast food a następnie jadą na

basen oraz kręgle.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zasygnalizował pilną potrzebę remontu lamusa.

Może znajdą się środki zewnętrzne na remont, bo koszt jest bardzo wysoki.

Izabela Migocz, dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu poinformowała,

że budynek jest w krytycznym stanie, szczególnie jest pilna potrzeba remontu dachu,

kompleksowo, bo obecnie jest prowizoryczne zabezpieczenie.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że komisja zapoznała się oraz

przyjęła ww. informację.

c) Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu (sprawozdanie w formie pisemnej

stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił o wprowadzenie w temacie,

poinformował, że komisji zostało przedstawione obszerne sprawozdanie pisemne za 2023 r.
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Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu poinformował, że

w zeszłym roku, prowadzili działalność bez przerw. Wszystkie sekcje cieszyły się wysokim

zainteresowaniem. Bardzo ich cieszy, że ludzie wrócili do kin, sale są pełne. Wszystkie

imprezy, koncerty, kina plenerowe, kabarety, stend up, imprezy dla dzieci i młodzieży cieszą

się dużym zainteresowaniem i frekwencją. Wynik finansowy z działalności MOK jest na

plusie 142 tys. zł. Radni otrzymali obszerne sprawozdanie finansowe.

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała ile imprezy w 2023 r. odbyło się w Domu

Kultury ,,Lech” ze względu na duże koszty utrzymania, ile osób liczą sekcje modelarskie, ile

imprez odbyło się w roku 2023 na płycie Rynku w Koźlu. Czy wystąpiono z zapytaniem

ofertowym do kabaretów.

Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu poinformował, że

odpowiedz zostanie przygotowana pisemnie, w Domu Kultury Lech w czasie tygodnia

odbywają się próby zespołów ludowych i amatorskich oraz teatru Ludzi Pracujących.

W budynku jest filia biblioteki.  W podziemiach działa stale Muzeum Blekchamer. Działa

Koło Amazonek. Działa tam przedszkole. Na imprezy są lepsze miejsca niż budynek w

Blachowni, ze względu, że tam sala ma 150 miejsc, a w Domu Kultury Chemik sama

pomieści 300 osób, co znacznie obniża koszt biletów. Współpracują z kabaretami ale

wybierają większe sale np. w Azotach, oferują pomoc techniczną i wynajem sali.

Radna Hanna Białas dodała, że dom kultury w Blachowni jest stale wykorzystywany.

Kabarety są bardzo drogie, bilet musiałby kosztować ok. 100 zł, co niesie pewne ryzyko

finansowe, dlatego MOK korzysta z agencji pośredniczących, co daje pewność zarobku, ok. 3

tys. na spektaklu lub kabarecie.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że komisja zapoznała się oraz

przyjęła ww. informację.

d) Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu (sprawozdanie w formie

pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu).
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił o wprowadzenie w temacie,

poinformował, że komisji zostało przedstawione obszerne sprawozdanie pisemne za 2023 r.

Lucyna Niewadzisz, pracownik Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie

Koźlu poinformowała, że w 2023 r. odbyły się wszystkie zaplanowane imprezy biegowe,

sportowe, siatkarskie, które cieszą się ogromnym powodzeniem, w różnych dyscyplinach

sportowych, pod patronatem Prezydenta Miasta. Realizowano wiele ciekawych imprez i

wydarzeń w ramach realizowanych projektów, np. Gminny Program Profilaktyki

przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomani dla dzieci i młodzieży do lat 18, gdzie dzieci

zdobyły wiedzę na temat zdrowego trybu życia bez używek, była realizowana nauka jazdy na

rolkach, łyżwach, deskorolkach, biegowe formy ruchu, silent disco, jesienna zabawa biegowa,

joga i aqua fitness. Z Programu ,,Dugnat „ realizowano wiele wydarzeń sportowych,

kajakowych, regaty kajakowe, night skating, regaty kajakowe, turnieje i meetingi dla osób

niepełnosprawnych. Z tego programu również zostali przeszkoleni pracownicy MOSiR,

pracownikom obsługi obiektu na temat efektywnej komunikacji. Kolejno realizowano projekt

Euroregionu Pradziad ,,Transgranicznie na sportowo” na zajęcia sportowe. Również MOSiR

była współorganizatorem wielu imprez np. współpracowali z Fundacją Moniki Pyrek,

z strażakami i policjantami na temat bezpieczeństwa na lodzie. Byli również

współorganizatorami do mistrzostw w jeździe na deskorolce, które odbyły się na skayt na

Śródmieściu. Na Kędzierzyńsko-Kozielskim Centrum Aktywności Wodne Okko cieszy się

coraz większą popularnością, frekwencja jest coraz większa, strefa saun cieszy się ogromnym

zainteresowaniem. Hala Azoty jest często wynajmowana na bardzo duże wydarzenia, np. Dni

Miasta, koncerty, festiwal dmuchawców, co przynosi duże korzyści finansowe. Trwa budowa

z środków  budżetu obywatelskiego boiska  do piłki nożnej ze sztuczną nawierzchnią do gry

w piłkę, jest taka potrzeba. W przedstawionym sprawozdaniu są wszelkie informacje.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki przypominał, że jest pilna potrzeba modernizacji

stadionu Odry w Koźlu, poinformował, że komisja zapoznała się oraz przyjęła

ww. informację.

Ad 6.

Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki z uwagi na ostatnie posiedzenie w kadencji

2018-2024 złożył podziękowania członkom komisji, prezydentowi, kierownikom,

pracownikom jednostek, obsłudze prawnej, obsłudze komisji za bardzo dobrą współpracę i
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pracę.

Miał zaszczyt współpracy z radnymi w atmosferze szacunku, przy podejmowaniu

kompetentnych uchwał i opinii. Był to trudny czas pandemii i wojny na Ukrainie a jednak

komisja pracowała bez przerwy.

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych

podziękował członkom komisji oraz kierownikom branżowym za dobrą współpracę przy

podejmowaniu ważnych uchwał, sprawozdań, opinii i wniosków, w czasie pięcioletniej

kadencji w latach 2018-2024.

Ad 7.

Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 16:59 zamknął

obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

Protokołowała Anna Dworaczek


